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Protokół Nr XLIII/2018 

z XLIII sesji Rady Gminy w Sobolewie, która odbyła się w dniu 19 października 2018 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Sobolewie. 

 

Godzina rozpoczęcia – 1310 

Godzina zakończenia – 1435 
 

Obradom przewodniczył Karol Marcinkowski – Przewodniczący Rady Gminy w Sobolewie. 

Protokolant obrad – Mariola Kępka. 

Stan rady – 15 radnych. 

Obecnych – 11 radnych. Nieobecni radni: Paweł Cyrta, Marian Lipiec, Roman Ochnio i Henryk 

Pukaluk. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Andrzej Koszutski – Wójt Gminy Sobolew, 

2. Grażyna Napora – Skarbnik Gminy Sobolew, 

3. Grzegorz Mikulski – radca prawny, 

4. Ewa Szaniawska – Księgowa Placówek Oświatowych, 

5. Sołtysi z sołectw Gminy Sobolew, 

6. Dyrektorzy szkół i przedszkoli, 

7. Mieszkańcy Gminy.  

 

 

Załączniki do protokołu stanowią: 

1. Lista obecności radnych – załącznik nr 1, 

2. Lista obecności sołtysów – załącznik nr 2, 

3. Lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 3, 

4. Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli – załącznik nr 4, 

5. Podjęte uchwały: 

 uchwała Nr XLIII/312/2018 Rady Gminy w Sobolewie z dnia 19 października 2018 r. 

w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Sobolew. 

 uchwała Nr XLIII/313/2018 Rady Gminy Sobolew z dnia 19 października 2018 r. w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobolew na lata 2018-2022. 

 uchwała Nr XLIII/314/2018 Rady Gminy w Sobolewie z dnia 19 października 2018 r. 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Sobolew na 2018 rok. 

 

Pkt – 1 

Otwarcie obrad 

Przewodniczący Rady Gminy w Sobolewie Karol Marcinkowski otworzył XLIII sesję Rady 

Gminy w Sobolewie. Powitał Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, radnych, sołtysów oraz 

przybyłych mieszkańców. 

 

Poinformował, że ustawowy skład Rady Gminy w Sobolewie wynosi 15 radnych, w sesji 

uczestniczy 11 radnych, co stanowi kworum, a zatem można obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

Pkt – 2 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma propozycje zmian porządku obrad.  

Wójt złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt. 10 „Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę 

w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii Rzymsko-Katolickiej w Sobolewie”, ponieważ 

przyszło zawiadomienie, iż powyższa uchwała będzie przedmiotem obrad na posiedzeniu 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w dniu 30 października 2018 r. dlatego należy 



2 

 

wycofać ją z porządku obrad.  

 

Pkt – 3 

Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Gminy w Sobolewie odbytej w dniu 21 września 

2018 r. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Wobec braku głosów Przewodniczący zarządził 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XLII sesji Rady Gminy w Sobolewie. 

W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych. Nieobecni radni: Paweł Cyrta,  Marian Lipiec, Roman 

Ochnio i Henryk Pukaluk. 

głosów “za” - 11 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” – 0 

Protokół nr XLII/2018 został przyjęty jednogłośnie. 

 

Pkt – 4 

Informacja Wójta z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na sesji Rady Gminy w dniu 

21 września 2018 r. oraz z działalności międzysesyjnej 

Pan Wójt zdał sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na XLII sesji -załącznik 

nr 5. 

Następnie przedłożył informację z działalności międzysesyjnej - załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję do powyższego punktu. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Pkt – 5 

Informacja Przewodniczących Stałych Komisji Rady Gminy z działalności Komisji 

między sesjami 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że od ostatniej sesji Komisja 

obradowała w dniu 27 sierpnia 2018 r. podczas, którego poruszono następujące tematy: 

1. Podsumowanie pracy Komisji Budżetu i Finansów za 2018 r.   

2. Zapoznanie się ze zmianami do budżetu przygotowanymi na najbliższą sesję. 

3. Sprawy bieżące.  

Następnie Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja od ostatniej sesji 

nie obradowała.  

 

Z kolei Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, 

iż Komisja również nie obradowała w ostatnim czasie.  

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa 

poinformował, że Komisja obradowała jeden raz w dniu 10 października 2018 r. Była to 

komisja wyjazdowa na drogę w Godziszu w związku z prośbą mieszkanki Godzisza.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przekazała informację, że Komisja 

obradowała w dniu 17 października 2018 r. Komisja w tym dniu dokonała analizy informacji 

o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Sobolew, w tym o wynikach egzaminów 

zewnętrznych w roku szkolnym 2017/2018. 

 

Pkt – 6  

Informacja z działalności Rady Powiatu 

Radny powiatowy Jan Tywanek poinformował, że w ostatnim czasie odbyła się jedna sesja 
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Rady Powiatu Garwolińskiego w dniu 5 października 2018 r. podczas, której zostały podjęte: 

1. uchwała w sprawie zmiany budżetu Powiatu Garwolińskiego na rok 2018. 

2. uchwała zmieniająca Statut Powiatu Garwolińskiego. 

3. uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości. 

4. uchwała w sprawie zatwierdzenia Programu naprawczego dla SPZOZ w Garwolinie 

na lata 2019-2021. 

 

Ponadto radny poinformował, że obecnie trwa modernizacja drogi Sobolew-Budy Krępskie, 

konkretnie przy cmentarzu w Sobolewie. Obecnie jest zrobione odwodnienie i przygotowane 

podłoże pod ułożenie parkingu i chodnika.  Ponadto radny powiatowy przekazał, iż został 

zakończony remont kapitalny i w tym tygodniu było oficjalne otwarcie. Koszt remontu 

to 450 tys. zł.  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję do powyższego punktu. 

Głos zabrała radna Danuta Błachnio pytając, kiedy zakończą się prace na drodze koło 

cmentarza. 

Sekretarz odpowiedział, że prace być może uda się skończyć do 1 listopada 2018 r., tylko prace 

brukarskie i oświetlenie będą dokończone później.  

 

Pkt – 7 

Informacja o analizie oświadczeń majątkowych składanych przez Radnych Gminy 

Sobolew oraz kierowników jednostek organizacyjnych Gminy Sobolew za 2017 r. 

Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy odczytując wynik analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych przez Radnych Rady Gminy za 2017 r. – załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 

Następnie pan Wójt odczytał wynik analizy oświadczeń majątkowych wójta, sekretarza, 

skarbnika oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy złożonych za 2017 r. – załącznik 

nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt – 8 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Sobolew, w tym o wynikach 

egzaminów zewnętrznych w roku szkolnym 2017/2018 

 

Przewodniczący oddał głos księgowej placówek oświatowych. Pani Ewa Szaniawska 

przedstawiła informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Sobolew, w tym 

o wynikach egzaminów zewnętrznych w roku szkolnym 2017/2018 – załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu.  

Przewodniczący otworzył dyskusję do powyższego punktu. Nikt nie zabrał głosu. 

 

Pkt – 9 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Sobolew 

Głos jako pierwszy zabrał radca prawny, który zaprezentował zmiany jakie zostały dokonane 

w statucie. 

Przewodniczący otworzył dyskusję do powyższego punktu. 

Głos zabrał radny Jan Krupa pytając dlaczego z inicjatywą obywatelską uchwałodawczą może 

wystąpić grupa aż 200 mieszkańców. 

Radca prawny wyjaśnił, że liczba ta wynika z zapisów ustawowych.  

 

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie powyższego projektu uchwały. 

W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych. Nieobecni radni: Paweł Cyrta,  Marian Lipiec, Roman 

Ochnio i Henryk Pukaluk. 

głosów “za” - 11 

głosów “przeciw“ - 0 
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głosów “wstrzymujących się” – 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt – 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobolew 

na lata 2018-2022 

Skarbnik oraz Wójt omówili projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Sobolew na lata 2018-2022 oraz projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Sobolew na 2018 r. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Z uwagi na brak pytań i uwag do projektu niniejszej uchwały, Przewodniczący Rady poddał ją 

pod głosowanie. 

W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych. Nieobecni radni: Paweł Cyrta,  Marian Lipiec, Roman 

Ochnio i Henryk Pukaluk. 

głosów “za” - 11 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” – 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt – 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Sobolew na 2018 rok 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Z uwagi na brak pytań i uwag do projektu niniejszej uchwały, Przewodniczący Rady poddał ją 

pod głosowanie. 

W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych. Nieobecni radni: Paweł Cyrta,  Marian Lipiec, Roman 

Ochnio i Henryk Pukaluk. 

głosów “za” - 11 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” – 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt – 12 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania 

Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady informując, iż w mediach pojawił się ranking 

w zakresie pozyskiwania środków unijnych, z którego wynika, że Gmina Sobolew nie 

pozyskała żadnych środków. Z kolei z przedstawionego przez Wójta zestawienia wynika, 

iż Gmina pozyskiwała środki unijne. Zdaniem Przewodniczącego Gmina powinna zwrócić się 

o sprostowanie podanych informacji, ponieważ opublikowany ranking wprowadził wiele osób 

w błąd. Następnie Przewodniczący poinformował, iż sołtys Gończyc odpisała na pismo Pana 

Wójta w którym wyjaśnia co miała na myśli zadając na spotkaniu wyborczym pytanie 

dotyczące informacji o pozyskanych dotacjach unijnych. 

Głos zabrała radna Danuta Błachnio mówiąc, iż jeśli pani sołtys faktycznie nie posiadała 

wiedzy w związku z pozyskanymi środkami unijnymi, winna przyjść do Urzędu i zapytać, a nie 

powtarzać nieprawdę. Wyraziła swoje zdziwienie, że osoba pełniąca funkcje sołtysa mająca 

bezpośredni kontakt z Gminą i mówi takie rzeczy.  

Z kolei radny Mirosław Owczarczyk dodał, iż najgorszy jest fakt, że  niektórzy radni również 

powielają tę nieprawdziwą informację.  

Głos zabrał radny Jan Krupa mówiąc, iż na sesjach pada wiele informacji. Pani Skarbnik mówi 

o inwestycjach i o pozyskanych środkach niejednokrotnie. Gdyby pani sołtys słuchała i ogólnie 

sołtysi nie przeszkadzali podczas obrad sesji, mieli by zapewne większą wiedzę w wielu 

kwestiach związanych z funkcjonowaniem Gminy. 

Przewodniczący Rady tłumaczył, że artykuł ukazał się dużo wcześniej i nikt do tej pory nie 
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sprostował informacji przedstawionych w mediach. 

Radna Anna Sowa również była zdania, że sprostowanie powinno być już dawno zrobione.  

Radny Jan Krupa dodał, że Wójt i Skarbnik nie mają obowiązku czytania wszystkich 

informacji, w związku z tym nie mogli ustosunkować się do opublikowanych danych. 

Radny Mirosław Owczarczyk poinformował, że w portalach społecznościowych są dokumenty 

potwierdzające, kto tą nieprawdę rozpropagowywał.  

Głos zabrał Wójt informując, iż każdy z radnych otrzymał pismo w którym ustosunkował się do 

zarzutów pani sołtys.  

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady przedstawiając sprawozdanie z działalności Rady 

w latach 2014-2018 – sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący podziękował wszystkim za pracę, współpracę i poświęcony czas dla dobra 

Gminy Sobolew. W dalszej części Przewodniczący zwracając się do Wójta powiedział: 

„Dziękuję za współpracę z Radą. Praca ta była na różnych poziomach, czasami szorstka. Cieszę 

się, że w tej kadencji udało się zrealizować bardzo dużo inwestycji”. 

Następnie w imieniu radnego Henryka Pukaluka radny Piotr Szewczyk przekazał 

podziękowania Przewodniczącemu, Radzie, pracownikom i sołtysom za współpracę.  

Ponownie głos zabrał Przewodniczący, który podziękował sołtysom za ich pracę 

i zaangażowanie.    

Głos zabrała mieszkanka Godzisza zwracając się do Komisji Spraw Społecznych, Samorządu 

Terytorialnego i Bezpieczeństwa prosiła o wyjaśnienie na jakiej zasadzie mierzona była 

podczas ostatniej Komisji droga w Godziszu, skoro nie ma żadnych pali granicznych. 

Radna Danuta Błachnio odpowiedziała, że mieszkańcy byli obecni przy dokonywanym 

pomiarze więc widzieli jak to się odbywało.  

Celem uzupełnienia wypowiedzi poprzedniczki głos zabrał radny Mirosław Owczarczyk 

zwracając się do mieszkanki: „Sekretarz mierzył od punktów, które pani wskazała. Dodatkowo 

ta droga jest zniszczona przez użytkownika pola, który zaorał około 2 m tej drogi. Proszę 

zgłosić się do sołtysa i na najbliższym spotkaniu sołeckim wspólnie z radą sołecką 

i mieszkańcami podjąć decyzję co z tą drogą będzie dalej”.  

Głos zabrał Sekretarz przypominając, iż przedmiotowa droga została zrobiona za czasów gdy 

funkcję sołtysa sprawował pan Gazda. Droga była zrobiona naprawdę dobrze. Obecnie problem 

jest przede wszystkim na odcinku gdzie gałęzie wystają na drogę i utrudniają przejazd. Droga 

miała 6 m, ale po wykopaniu rowu wiadomo automatycznie jest węższa.  

Do rozmowy dołączył również Przewodniczący Rady wyjaśniając, iż pas drogowy drogi 

gminnej ma 6 m. Bardzo często zdarza się tak, że jeśli sąsiedzi nie chcą oddać kawałka pola na 

rów. W takiej sytuacji rów musi być wykonany w pasie drogowym, bo Gmina nie może go 

wykonać na czyjejś własności. Wówczas automatycznie z tej drogi sześciometrowej robi się 

droga węższa.  

Sołtys podkreślił, że jego zdaniem są to konflikty i sprawy sąsiedzkie. Droga jest mało 

uczęszczana a potrzeb w całym sołectwie jest dużo.  

Zdaniem Przewodniczącego najlepszym rozwiązaniem byłoby wytyczenie sądowe 

przedmiotowej drogi.  

Następnie Przewodniczący wręczył Wójtowi podziękowana za kadencje 2014-2018. 

Głos zabrał Wójt mówiąc: „4 lata minęły jak 1 dzień. Była to specyficzna kadencja. Obecnie 

kończę 7 kadencję. Pierwszy raz znalazłem się w takiej sytuacji, że grupa radnych była na 

początku nastawiona kontra naszym działaniom. Nigdy wcześniej taka sytuacja nie miała 

miejsca. Całe szczęście, ze kończymy w innej atmosferze. Wszystkie rany wyleczone. 

Ja oczywiście nie mam żalu do Państwa za to, że obniżyliście mi pensję. To są prawa 

demokracji i jestem tego świadomy. Dziękuję bardzo. Osiągnięcia tej kadencji są duże. Każda 

kadencja ma swoje priorytety. Przedszkole, drogi, świetlica w Sokole, która lata nie była 

dokończona. Dziękuję bardzo, że udało się nam dokończyć tą kadencję właśnie w takiej 

atmosferze, że możemy się nawet pośmiać z tego wszystkiego. Zgrzyty przy kampanii 

wyborczej zawsze są i jest to wpisane w kampanię. Życzę Państwu, którzy startują w wyborach, 

aby zostali wybrani na kolejną kadencję. Dziękuje sołtysom za współpracę. Nie mówię już o 
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dwójce najbliższych współpracowników bez których ja oczywiście nic bym nie zrobił”.   

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady mówiąc: „Dziękuję za całą kadencję. Może 

początek był szorstki, ale uważam, że wiele dużych zadań udało się wykonać. Życzę Państwu, 

abyście znaleźli się w przyszłej Radzie i podejmowali ważne decyzje w stosunku do naszej 

Gminy. Nasi mieszkańcy oczekują na duże zadania inwestycyjne, większe niż budowa 

przedszkola czy budowa świetlicy wiejskiej w Sokole. Mam na myśli kanalizowanie Gminy, 

bo tego ludzie potrzebują w pierwszej kolejności”.  

Wójt  podziękował wręczył pamiątkową grawerkę Przewodniczącemu Rady.  

Następnie głos zabrał radny Rafał Talarek, który podziękował kolegom i koleżankom z Rady 

za wprowadzenie w prace radnego, dobre słowo i wsparcie. Ponadto radny złożył 

podziękowania pracownikowi urzędu zajmującemu się obsługą rady.  

Głos zabrał radny Roman Ochnio mówiąc: „Mam radę dla przyszłych radnych. Praca i tylko 

praca. Mogą być spory i kłótnie, bo to jest normalne. Nie może być łgactwa, nie może być 

kłamstwa. Dziękuje wszystkim, którzy mieli cierpliwość, że ja się tyle tu dochowałem. 

Wszystkiego najlepszego. 

W dalszej części sesji Wójt wspólnie z Przewodniczącym Rady wręczyli kolejno wszystkim 

Radnym grawerki z podziękowaniami za pełną zaangażowania pracę dla dobra społeczności 

lokalnej. 

 

Pkt – 13 

Zamknięcie obrad 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Karol Marcinkowski 

podziękował obecnym za przybycie na sesję i dokonał zamknięcia XLIII sesji Rady Gminy 

w Sobolewie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

/-/ Karol Marcinkowski 


